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Protokol 
 

for  

 

møde i bestyrelsen for Thisted Gymnasium  

 

18. december 2024 kl. 16-19 

 

 

 

 

Medlemmer:   Karen Louise Erichsen  

   Rasmus Johnsen  

Kim Lambertsen 

   Lisbeth Have Hoff 

   Peter Therkildsen 

   Jane Kær Rishøj 

   Lola Nedergaard Haugesen 

   Freja Nørgaard Stüker 

   Morten Bo Bertelsen 

   Anne Juhl Lauridsen 

   Bo Hove 

 

  

      

Afbud: Rasmus Johnsen, Anne Juhl Lauridsen   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Der serveres en let juleplatte efter bestyrelsesmødet 

 

 

 

 



Thisted Gymnasium  Bestyrelsen      
STX og HF                                                                      18.12.24 
 

 
 

2 
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4. Godkendelse af cheflønsaftale  

 

5. Skolens strategi: 

a) Status på arbejdet med strategien 

b) Tidsplan for strategiarbejdet  

 

6. Evaluering af bestyrelsesåret 2024 herunder opfølgning på og gennemgang af årets 
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• Cheflønsaftale 
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• Et 5-års budget for årene 2025 til 2029 
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1. Siden sidst 

 

a. Orientering fra formand, rektor, øvrige bestyrelsesmedlemmer 

 

 

Formand: 

- Velkommen til vores nye bestyrelsesmedlem Peter Therkildsen. Peter Therkildsen er udpeget af 

regionen, og han afløser Peter Larsen, der desværre ikke længere kunne finde tid til denne post. Tak 

til Peter Terkildsen for at træde til med kort varsel. 

 

Rektor: 

 

- Den årlige elevtrivselsundersøgelse er afsluttet her primo december, og vi venter nu spændt på 

resultatet. Det kan vi forvente at have i begyndelsen af januar. 

- TG er med i et kommunalt projekt om unge og alkohol, hvor vores elever i 1.g/1.hf i første 

omgang har svaret på et spørgeskema. 

- Vi har afholdt årets 1. runde af workshops, der har fokus på den sociale trivsel. Temaerne har 

været alt fra UFO’er til hækling. 

- Årets teaterkoncert blev afholdt i slutningen af november, og det var en stor succes med rigtig 

mange gæster. Ud over de betalende gæster til forestillingerne om aftenen, var der omkring 500 

elever fra folkeskoler/friskoler inde at se forestillingen.  

- I november var der også elevrådsseminar, hvor ledelse og bestyrelse var inviteret til ”speed 

dating” med elevrådet. Bestyrelse og ledelse vil gerne rose elevrådet for en glimrende aften.  

- Der er netop slået et barselsvikariat op i matematik, som strækker sig fra medio februar til ultimo 

juni. 

- TG er udtaget i et af de såkaldte tematiske tilsyn. Tilsynet drejer sig om, at der ved skriftlig 

engelsk eksamen på B-niveau i sommeren 21 og sommeren 22 er observeret en større forskel på de 

afgivne årskarakterer og resultaterne fra den skriftlige eksamen. Alle landets gymnasier undersøges 

for denne forskel, og de gymnasier med de største forskelle udtages til tilsyn. Dette indebærer, at vi 

skal lave en skriftlig redegørelse, og måske deltage i et forløb med ministeriets læringskonsulenter. 

Dette er vi med vores kvalitetssystem helt parat til. Vi havde også observeret, at der i de nævnte år, 

var overraskende lave eksamensresultater for de nævnte hold. Og vi er således allerede i gang med 

arbejdet i forhold til at klæde eleverne bedre på til eksamen. 

- Årets første studentereksaminer er i gang, og det er denne gang vores hf’ere, der er i ilden. Det ser 

ud til at gå fornuftigt. 

- Skolen er fyldt med julehygge. Eleverne har pyntet op, og der er adventssamlinger i hver uge, hvor 

eleverne arrangerer forskellige lege og konkurrencer. Der er stor opbakning til disse samlinger. 

- Vi har modtaget en bevilling på 40.000 kr. fra statens kunstfond, som skal anvendes til et 

samarbejde med spillestedet Thy. Det bliver spændende at følge. Skolen har også modtaget en 

bevilling fra Novo Nordisk fonden på godt og vel 50.000 kr., som skal anvendes til efteruddannelse 

af to af skolens matematiklærere. Temaet for efteruddannelsen er didaktik i forhold til 

undervisningen i algebra, som må siges at være helt grundlæggende for at forstå matematikken. 

- Den 26. februar får TG besøg af Thy Erhvervsforum, en række lokale virksomheder og en række 

studerende (som snart er færdige med deres universitetsuddannelse). Formålet er ”matchmaking” – 

altså at en række studerende får mulighed for at præsentere sig for virksomhederne, for at se, om 

der kunne tænkes at være en jobmulighed. I den forbindelse skal en udvalgt flok af skolens elever 

også møde disse virksomheder samt de studerende. 
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Peter Therkildsen: 

- Peter præsenterede kort sig selv og fortalte bl.a., at han sidder i bestyrelsen for Limfjordsteateret. 

Derefter opfordrede han os til at bruge de lokale og regionale muligheder mest muligt. 
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2.  Økonomisk status     

 

 

Sagsfremstilling: 

 

Der gives en status på skolens økonomi herunder en status på elevtallet i forhold til det fleksible 

klasseloft (der må ikke være mere end 28 i gennemsnit i klasserne på 1. årgang). 

 

 

Indstilling: 

Bestyrelsen drøfter præsentationen og godkender overholdelsen af det fleksible klasseloft. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutning: 

Bestyrelsen godkender overholdelsen af det fleksible klasseloft. 

Pga. det uventede lave optagetal forventes ca. 1,5 millioner mindre i indtægt end forventet. 

Personalereduktionen, der er gennemført i dette skoleår, medfører et mindre forbrug på løn omkring 

1 million. Derudover er forbruget på hovedparten af alle driftsbudgetter en lille smule mindre end 

budgetteret (ikke pga. besparelser, men pga. fornuftig omgang med statens midler). Dette giver 

tilsammen mindre forbrug på forventeligt omkring en halv million. Der er dog stadig en del 

usikkerhed i forhold til en prognose for årets resultat, men der er ikke tegn på, at året ender med et 

underskud. 
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3. Budget 2025 

            Bilag vedlægges dagsordenen, så alle kan danne sig et overblik over budgettet før mødet  

 

 

Sagsfremstilling: 

 

Prognoserne for elevoptaget for 2025 er en lille smule mindre end i 2024. Frekvensen af 

ansøgninger til stx faldt pludseligt og markant i 2024, hvor blot godt og vel 90 søgte om optagelse 

på stx selvom det potentielle elevgrundlag og en uændret søgefrekvens forventeligt ville have 

medført et optagetal på 120 på stx. På landsplan er der en ændring af søgefrekvensen til gymnasiet, 

hvor hhx øger sin andel på bekostning af stx og htx. Lokalt har Thisted Gymnasium som en hurtig 

reaktion iværksat en række tiltag for at øge sin synlighed i lokalområdet, og dette arbejde fortsætter 

som en del af gymnasiets nye strategi. I forhold til det potentielle elevgrundlag er et optag på op til 

130 på stx muligt, men som følge af tendenserne blandt de unge mennesker vælger vi et forsigtigt 

men lidt optimistisk forventet optag på stx på 100. Forventningerne til hf er behæftet med nogen 

usikkerhed, men vi vælger også her en lidt optimistisk tilgang og budgetterer med et optag på 45, 

hvilket nogenlunde svarer til optaget i år.  

 

Der har politisk været en del debat angående taxameteret. Der er indført et nyt grundtilskud til 

gymnasier, som ikke ligger i ”større byer”, og dette grundtilskud træder i stedet for 

udkantstilskuddet, som Thisted Gymnasium har modtaget i en årrække. I første forslag til finanslov 

var det særlige tilskud til visse A-fag fjernet (biologi, fysik, kemi, musik) fjernet, men i 

finanslovsforhandlingerne med Radikale Venstre og Socialistisk Folkeparti blev en stor del af dette 

tilskud tilbageført. Samlet betyder dette, at Thisted Gymnasium i 2025 vil modtage godt og vel 

450.000 kr. mere end først forventet.  

  

Meget af budgettet ”ligner sig selv”, men i det følgende nævnes særlige konti: 

o Bygningsdriften styres til dels efter den medsendte vedligeholdelsesplan for 2025, 

som skal godkendes af bestyrelsen. Denne plan præsenteres også, og i 2025 er der 

afsat ekstra midler til møbler mm. til eleverne. 

o Der er afsat 200.000 til arbejdet med skolens strategi. I den forbindelse skal det 

nævnes, at der er afsat ekstra midler (100.000 kr. ekstra) til markedsføring fordi bl.a. 

gymnasiets hjemmeside i den grad trænger til en opdatering. 

o Der er indregnet en besparelse på løn, da gymnasiet som følge af den demografiske 

udvikling bliver en mindre skole. Således falder antallet af klasser forventeligt fra 19 

til 17 i 2025, da 6 stx-klasser dimitterer og 4 stx-klasser optages. Forventeligt vil 

antallet af klasser falde til 16 i 2026, hvorefter, der kan forventes en vis stabilitet.  

 

På mødet præsenteres følgende: 

• Budget 25 og den tilhørende vedligeholdelsesplan. 

• Et 5-års budget for årene 2025 til 2029 samt en 5-års vedligeholdelsesplan. 

• Et likviditetsbudget for 2025 til 2029. 

• Et balancebudget for 2025. 
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Indstilling: 

Det indstilles, at budgettet drøftes, så eventuelle justeringer kan indføjes. Det indstilles yderligere, 

at alle budgetter og vedligeholdelsesplaner vedtages efter drøftelse og eventuel justering. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutning: 

 

Bestyrelsen godkender  

• Budget 25 og den tilhørende vedligeholdelsesplan. 

• 5-års budgettet for årene 2025 til 2029 samt den 5-årige vedligeholdelsesplan. 

• Likviditetsbudgettet for 2025 til 2029. 

• Balancebudgettet for 2025. 

• Honorar til forperson og næstforperson.  
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4.  Godkendelse af cheflønsafalen  

 

                                                                                                                                                                           

 

Sagsfremstilling: 

I forbindelse med revisorernes gennemgang af skolens lønpolitikker, blev det bemærket, at aftalen 

for chefløn (uddannelseschefer og rektor) skulle opdateres, da der overenskomstmæssigt er sket 

ændringer bl.a. i forhold til pension. Disse ændringer er indført. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at bestyrelsen godkender cheflønsafalen. 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutning: 

Bestyrelsen godkender cheflønsaftalen. 
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5. Skolens strategi:                                                                                                                                                                                 

a. Status på arbejdet med strategien 

b. Tidsplan for strategiarbejdet  

 

 

Sagsfremstilling: 

Den 8. november afholdt skolen strategidag for alle elever, hvor de med lærerne som facilitatorer 

kom med input til skolens strategi. Der gives en redegørelse for dagen og det input den medførte. 

Den 29. november var det personalets tur til at komme med input. Der gives også en redegørelse for 

denne dag og det input den medførte. 

Med inputtet fra elever og personale som centrale ingredienser præsenteres en tidsplan for 

strategiarbejdet både på kort og lang sigt. På kort sigt gælder det i særlig grad brobygning til marts 

og den dertil hørende markedsføring, og de første planer/overvejelser angående dette præsenteres. 

 

 

Indstilling 

Bestyrelsen giver på baggrund af den præsenterede status og de præsenterede planer input til det 

videre arbejde, således bestyrelse og ledelse er kalibrerede i forhold til strategiarbejdet. 

 

  

 

 

Beslutning: 

• Bestyrelsen tilkendegav, at gymnasiet er på rette vej i forhold til strategiarbejdet. 

• Bestyrelsen indstiller, at ledelsen udarbejder en strategi for gymnasiet brug af sociale 

medier. 

• Bestyrelsen kom endvidere med følgende anbefalinger til arbejdet med strategien: 

o Brug den lokale kultur og natur og anvend gerne personer herfra som gæstelærere. 

o Bevægelse i skoledagen er vigtig, og måske kan folkeskolens brug af begrebet 

”bevægelsescoach”, der dækker over, at udvalgte elever i folkeskolen uddannes som 

bevægelsescoach, der som opgave har at få bevægelsen ind i pauserne, og hvor det 

ellers kan tænkes at være relevant, være en inspiration i strategiarbejdet. 
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6. Evaluering af bestyrelsesåret 2024 herunder opfølgning på og gennemgang af årets 

bestyrelsesmøder 

 

 

Sagsfremstilling: 

Ifølge årshjulet for bestyrelsesmødet skal bestyrelsen en gang årligt lave en opfølgning på årets 

bestyrelsesarbejde, og det skal ske på mødet i december.  Der gives en kort gennemgang/oversigt 

over, hvad bestyrelsen har arbejdet med i 2024, og årshjulet for arbejdet præsenteres ligeledes i 

denne forbindelse.  

 

 

Indstilling: 

Bestyrelsen evaluerer sit arbejde på baggrund af præsentationen, og kommer eventuelt med forslag 

til ændringer/tilføjelser mm. til årshjulet og bestyrelsesarbejdet generelt. 

 

 

 

 

Beslutning: 

Udskudt til næste bestyrelsesmøde. 
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7. SWOT-analyse af Thisted Gymnasium efter implementering af den af regeringen fremlagte 

reform af ungdomsuddannelserne 

 

 

Sagsfremstilling: 

 

På bestyrelsesmødet i oktober blev regeringens reformudspil præsenteret og drøftet. Denne 

præsentation gav anledning til flere drøftelser, og særligt udsigten til at HF-uddannelsen nedlægges 

gav anledning til eftertanke. 

På den baggrund ønskede bestyrelsen, at ledelsen lavede en SWOT-analyse hvor styrker, svagheder, 

muligheder og trusler for Thisted Gymnasium fremstilles i lyset af gymnasiets strategiske 

målsætninger. Analysen er lavet under den præmis, at reformen implementeres nogenlunde som 

foreslået, dvs. med en nedlæggelse af HF og med et øget karakterkrav på 6 til stx. Formålet med 

analysen er således at vise Thisted Gymnasiums styrker, svagheder, trusler og muligheder i dette 

scenarie. 

 

Under dette punkt præsenteres desuden kort konklusioner fra møder, netværk og andre samarbejder 

(formelle som uformelle), som rektor har deltaget (og deltager) i som følge af reformudspillet. 

 

 

 

 

Indstilling: 

Bestyrelsen drøfter analysen og kommer med input til den. 

På den baggrund drøfter bestyrelsen muligheder for, hvorledes Thisted Gymnasium skal forholde 

sig politisk både lokalt og nationalt i forhold til den reformproces regeringen har sat i gang.  

 

 

 

 

 

Beslutning: 

Bestyrelsen drøftede SWOT-analysen af og tager den til efterretning. Analysen vil blive anvendt i 

den proces, der kommer som følge af den foreslåede reform af ungdomsuddannelserne. Her 

afventes en udmelding fra politisk side i forhold til placering og indhold af den foreslåede nye 

ungdomsuddannelse epx.   
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8. Mødeplan for foråret – herunder beslutning om et eventuelt bestyrelsesseminar. 

 

 

Sagsfremstilling: 

Ifølge bestyrelsens årshjul skal der på bestyrelsesmødet i december fastlægges en mødeplan for 

forårets møder. Der er fastsat tidspunkter for møderne i marts (31. marts klokken 17-19) og maj 

(virtuelt, den 27. maj fra 16 til 18). 

Det har været en tradition at afholde et bestyrelsesseminar hvert år i august, hvor der bl.a. er tid til 

at sætte fokus på gymnasiets strategi, hvilket i lyset af den igangværende strategiproces kan være 

særdeles relevant. 

 

 

 

Indstilling: 

Det indstilles, at bestyrelsen fastlægger en mødeplan og beslutter tidspunkt samt det overordnede 

tema for et eventuelt bestyrelsesseminar. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutning: 

Der afholdes virtuelt bestyrelsesmøde den 26. maj fra 16 til 18. 

Der afholdes et velkendte 12-12 seminar i august. Om muligt afholdes det på Duegården på Mors. 

Ledelsen undersøger mulige ledige datoer på Duegården i august (tre forskellige), og sender 

derefter ud til bestyrelsen, så den bedst mulige placering kan findes.   
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Evt. 

Karen Louise Erichsen fortalte, at der har været indledende overvejelser om at undersøge 

muligheden for et oprette et udbud af IB på Thisted Gymnasium. Disse overvejelser er gjort i 

forbindelse med, at der er planer om et stort projekt i Hanstholm med titlen ”Cold Hawaii 

Experience”, hvilket kan åbne muligheden for et større potentiale for elever til en IB-uddannelse i 

Thy. Aktuelt er det ikke muligt at søge om et udbud af IB, og derfor overvejes det, om der skal 

sættes gang i et politisk lobbyarbejde. 
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Jane Kær Rishøj  _______________________ 

  

Freja Nørgaard Stüker  _______________________ 

  

Lola Nedergaard Haugesen    _______________________ 

  

Morten Bo Bertelsen  _______________________ 

  

Lisbeth Tavs Gregersen  _______________________ 

  

Bo Hove   _______________________ 

 

 


